
Protokół Nr XII 
sesji Rady Miejskiej w Szydłowie, która odbyła się w dniu 30 września 2019 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Szydłów. 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14 3 0 , a zakończyły o godz. 15 4 0 . 

W obradach udział wzięło 15 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. Lista obecności 
radnych jest załącznikiem do protokołu. 

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji RM. 
4. Zapytania i interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Szydłów z prac w okresie między 

sesjami RM. 
6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2019 -
2031-projekt Nr XII/ 73/ 2019, 

- zmian w budżecie gminy na 2019 r. - projekt Nr XII/ 74/ 2019, 
- zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Szydłów - projekt Nr XII/ 75/ 2019, 
- zatwierdzenia Raportu z realizacji „Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Szydłów na lata 2016 - 2023" - projekt Nr XII/ 76/ 2019, 
- zmiany Uchwały Nr XLVIII/ 301/ 2018 Rady Gminy Szydłów z dnia 30 

kwietnia 2018 roku w sprawie udzielania i rozliczania dotacji udzielanych 
publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania 
przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Szydłów oraz trybu kontroli 
prawidłowości pobierania i wykorzystywania tych dotacji oraz terminu 
i sposobu ich wykorzystania - projekt Nr XII/ 77/ 2019, 

- zmian w Uchwale Nr XV/ 76/ 2015 Rady Gminy Szydłów z dnia 30 września 
2015 r. w sprawie zaliczenia niektórych dróg na terenie Gminy Szydłów do 
kategorii dróg gminnych - projekt Nr XII/ 78/ 2019, 

- wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacji publicznej 
przy drodze powiatowej nr 0038T w miejscowości Wolica oraz przy drodze 
wojewódzkiej nr 756 w miejscowości Wola Żyzna - projekt Nr XII/ 79/ 2019. 

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Wolne wnioski i informacje. / 
9. Zamknięcie obrad. 

Ad. 1. 

Obrady XII sesji RM otworzyła i przewodniczyła obradom pani Katarzyna Skuza -
Przewodnicząca Rady Miejskiej, która przywitała Burmistrza Miasta i Gminy - pana 
Andrzeja Tuza, panią Skarbnik Gminy, Sekretarza Gminy, pracowników UMiG, 
kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów oraz radnych. 

Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła radnym proponowany porządek obrad 
XII sesji i zwróciła się do radnych o zgłaszanie wniosków, co do zmiany lub 
uzupełnienia porządku obrad tej sesji. Takie wnioski nie zostały zgłoszone. 
W związku z czym poddała pod głosowanie proponowany porządek obrad i porządek 
ten został przyjęty jednogłośnie -15 głosów „za". 



Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że do chwili rozpoczęcia sesji nie 
wpłynęły pisemne wnioski lub zastrzeżenia, co do treści protokołu z poprzedniej sesji 
tj. Nr XI z dnia 26 lipca 2019 r. i zwróciła się do radnych o zgłaszanie ustnych uwag 
do protokołu. 
Radni nie zgłosili takich wniosków i zastrzeżeń i w przeprowadzonym głosowaniu 
jawnym protokół z XI sesji RM został przyjęty jednogłośnie -15 głosów „za". 

Ad. 4. 

W trakcie XII sesji radni zgłosili następujące interpelacje i zapytania: 
- radny S. Gałązka - zwrócił się z pytaniem czy byłoby możliwe zamontowanie 

hydrantu stałego przed budynkiem OSP w Korytnicy i jak wygląda sprawa ze 
znakami drogowymi, których ustawienie zgłaszał na poprzedniej sesji, 

- radna Agnieszka Juszczak - zgłosiła prośby mieszkańców Kotuszowa w sprawie 
czyszczenia rowów przy drodze gminnej do rzeki Czarnej i o zamontowanie lustra 
na drodze gminnej od strony Jabłonicy - naprzeciw domu nr 24, 

- radny Ireneusz Jastrząb - zapytał w sprawach: czy zakończyły się prace przy 
wymianie lamp oświetlenia ulicznego i czy będą montowane nowe lampy, czy 
zamontowane będzie lustro przy wjeździe do Potoka jak to obiecywał dyrektor ZDP 
w Staszowie. Poinformował także, że najprawdopodobniej został skradziony znak 
drogowy z pierwszeństwem przejazdu na drodze do Księżej Niwy i jest potrzeba 
zamontowania takiego znaku ponieważ jest tam niebezpiecznie, 

- radna Katarzyna Skuza - zgłosiła potrzebę zamontowania znaku informacyjnego 
oznaczającego wyjazd z remizy OSP w Solcu i znaku informującego o szkole 
podstawowej w Solcu, 

- radny Łukasz Gondek - poinformował, że nie otrzymał odpowiedzi na interpelację 
w sprawie znaku ograniczającego prędkość na ulicy Kieleckiej w Szydłowie, 

- radny Leszek Wójcik - zgłosił, że od strony Brzezin znak z miejscowością Grabki 
Duże jest przewrócony i zniszczony oraz upominał się o ustawienie na nowej 
drodze znaku oznaczającego miejscowości Grabki Duże. 

Ad. 5. 

W tym punkcie porządku obrad Burmistrz złożył sprawozdanie z prac w okresie 
między sesjami RM. Na wstępie powitał radnych, sołtysów, zaproszonych gości 
i powiedział: 
- w dniu 7 sierpnia br. wystąpiły w gminie nawalne deszcze i gradobicie, co zostało 
zgłoszone do Wojewody. Pani Wojewoda była w Szydłowie na spotkaniu 
z sadownikami i na oględzinach w sadach. Gradobicia wystąpiły 3 krotnie. 
Ogółem zostało zgłoszonych 708 wniosków na gradobicie i 36 wniosków na suszę. 
W większości wnioski z pierwszego i drugiego gradobicia jak i z suszy są już 
u Wojewody. Wnioski z trzeciego gradobicia sadownicy podpisują i również zostaną 
przekazane do Wojewody. 

- w dniu 10 sierpnia br. świętowaliśmy odzyskanie praw miejskich, natomiast w dniu 
11 sierpnia odbyło się XXII Święto Śliwki, które odbyło się mimo przykrych zdarzeń 
spowodowanych gradem - były głosy czy taką imprezę należy organizować. 
Ale zobowiązania zostały już podjęte gdyż podpisane były już umowy i kary za 
odwołanie imprezy byłyby znaczące. Frekwencja była bardzo duża, 

- odbyło się posiedzenie komitetu rewitalizacyjnego, 
- została podpisana promesa na przebudowę i rozbudowę budynku starej gminy, 
- uczestniczył w posiedzeniu Zarządu ZGOK w Rzędowie, 



- w Urzędzie MiG odbyło się spotkanie na temat suszonej śliwki. Burmistrz wyraził 
nadzieję, że w tym zakresie można dużo zrobić z korzyścią dla sadowników, 

- uczestniczył w piknikach zorganizowanych w sołectwach naszej gminy, tj. w Solcu, 
Korytnicy, Brzezinach i Kotuszowie - były to projekty organizowane przy udziale 
M-GCK w Szydłowie, 

- w dniu 25 sierpnia br. w Bogorii odbyły się dożynki powiatowe - gminę Szydłów 
reprezentowało sołectwo Solec z wieńcem dożynkowym, 

- w dniu 1 września br. na zaproszenie pani Dyrektor Szkoły Podstawowej 
uczestniczył w inauguracji roku szkolnego, w 80 rocznicę wybuchu II wojny 
światowej dzieci i młodzież szkolna złożyła wieńce pod pomnikami 
upamiętniającymi bohaterów tamtych wydarzeń, 

- w dniu 6 września br. w kościółku pw. Wszystkich Świętych w Szydłowie odbyła się 
piękna akcja - narodowe czytanie, 

- uczestniczył w nie dawno zakończonych zebraniach sołeckich, które są potrzebne 
mimo małej frekwencji, 

- w Staszowie odbyły się Powiatowe Zawody OSP. Gminę Szydłów reprezentowała 
jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej w Kotuszowie, która zajęła IV miejsce, 

- w Urzędzie Marszałkowskim w Kielcach, podpisana została umowa na 
dofinansowanie budowy dojazdów do dróg polnych, prace na ul. Górki w Szydłowie 
już się rozpoczęły, 

- odbył spotkanie z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków w Kielcach, które 
dotyczyło budynku starej gminy, 

- inwestycje związane z OZE w gminie Szydłów zostały zakończone i odebrane 
zostało zamontowanych 130 instalacji solarnych i 62 instalacje paneli 
fotowoltaicznych, 

- uczestniczył w spotkaniu z Wicewojewodą Świętokrzyskim - Bartłomiejem 
Dorywalskim, w sprawie szacowania szkód w rolnictwie. Spotkanie odbyło się 
w Starostwie Powiatowym w Staszowie. 

Ad. 6. 

W tym punkcie porządku obrad Rada Miejska przystąpiła do rozpatrywania projektów 
i uchwalania uchwał. Pierwszy rozpatrywany projekt uchwały XII sesji RM dotyczył 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2019 - 2031. 
Skarbnik Gminy - pani Alicja Kłonicka wyjaśniła, że dochody budżetowe i wydatki 
budżetowe roku 2019 zostały wprowadzone w wysokości danych ujętych w uchwale 
budżetowej na rok 2019. 
Planowane dochody po zmianach wynoszą 29.661.795,48 zł i zostały zwiększone 
o 367.137,22 zł, z czego: 
- z tytułu subwencji oświatowej na wypłatę wynagrodzeń dla nauczycieli o kwotę 

77.391,00 zł i na wyposażenie w pomoce dydaktyczne o kwotę 43.460,00 zł, 
- z tytułu z refundacji wydatków bieżących i majątkowych poniesionych w roku 2018 

na realizację Funduszu Sołeckiego 74.336,05 zł, 
- z tytułu refundacji wydatków majątkowych na Kompleksowe zabezpieczenie 

zabytków w kwocie - 119.683,67 zł, 
- z tytułu dotacji na podstawie decyzji Wojewody Świętokrzyskiego na finansowanie 

zadań bieżących o kwotę 57.126,89 zł na zadania z administracji 
rządowej o kwotę 754,00 zł oraz remont dróg wewnętrznych o kwotę 17.200,00 zł, 

- z tytułu wpłaty mieszkańca Gminy za przeprowadzenie rozgraniczenia - 3.557,82 zł, 
- zmniejszono kwotę dotacji na remont odcinka drogi gminnej nr 390030T - ul. Urocza 
w Szydłowie o kwotę 27.171,00 zł. 

Zmiany w planowanych wydatkach budżetowych są wynikiem zmian po stronie 
dochodów. Zmiany wprowadzono w wydatkach majątkowych i wydatkach bieżących. 



W roku 2020 zwiększono wydatki o 277.500,00 zł na pokrycie planowanego 
przedsięwzięcia pod nazwą: „Udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu 
Staszowskiego na budowę mostu przez rzekę Radnia w ciągu drogi powiatowej nr 
0032T Jarząbki - Solec Stary w km 8+690 w m. Solec Stary wraz z budową odcinka 
drogi nr 0032T dł. 80 m stanowiącego dojazd do mostu". 
Pozostała kwota dotyczy wydatków bieżących. 
Ogółem wydatki po zmianach wynoszą - 31.594.570,39 zł. 
W wyniku wprowadzonych zmian kwota deficytu wynosi 5.000.000,00 zł i zostanie 
pokryta planowanym kredytem w kwocie 5.000.000,00 zł. 
W załączniku nr 2 „Przedsięwzięcia na lata 2019 - 2031": 
- wprowadzono nowe przedsięwzięcie pn. „Udzielenie pomocy finansowej dla 
Powiatu Staszowskiego na budowę mostu przez rzekę Radnia w ciągu drogi 
powiatowej nr 0032T Jarząbki - Solec Stary w km 8+690 w m. Solec Stary wraz 
z budową odcinka drogi nr 0032T dł. 80 m stanowiącego dojazd do mostu" w roku 
2020 - 277.500,00 zł. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XII/ 73/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Następnie pani Alicja Kłonicka - Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie na 2019 rok. 
Dochody budżetowe zwiększone zostały o kwotę - 367.137,22 zł, i po zmianach 
wynoszą - 29.661.795,48 zł. 
Zwiększona została subwencja oświatowa na wypłatę wynagrodzeń dla nauczycieli 
o kwotę 77.391,00 zł i na wyposażenie w pomoce dydaktyczne o kwotę 
43.460,00 zł. 
Wprowadzono środki z refundacji wydatków bieżących i majątkowych poniesionych 
w roku 2018 na realizację Funduszu Sołeckiego 74.336,05 zł. 
Zmniejszono kwotę dotacji na remont odcinka drogi gminnej nr 390030T - ul. Urocza 
w Szydłowie o kwotę 27.171,00 zł, a zwiększono o kwotę 17.200.00 zł na remont 
dróg wewnętrznych. 
Wprowadzono środki z refundacji wydatków na zadania inwestycyjne w kwocie 
119.683,67 zł. 
Zwiększono dochody na Rozwój infrastruktury edukacyjnej i szkoleniowej na 
wyposażenie pracowni komputerowych o kwotę 798,88 zł. 
Zwiększone dochody w dziale Rodzina i pomoc społeczna o kwotę 57.126,80 zł - na 
podstawie decyzji Wojewody świętokrzyskiego i na zadania z administracji rządowej 
o kwotę 754,00 zł. 
W dziale 700 - Gospodarka mieszkaniowa - wprowadzono kwotę 3.557,82 zł na 
przeprowadzenie rozgraniczenia 
Po stronie wydatków wprowadzono zmiany: 
- dział 600 - Transport i łączność - wprowadzono po stronie wydatków dotację, 

a zmniejszono udział środków własnych o 17.200,00 zł na przebudowę dróg 
wewnętrznych do gruntów rolnych, 
Zmniejszono wprowadzoną wcześniej dotację na remonty dróg uszkodzonych 
w wyniku negatywnych warunków atmosferycznych na wykonanie remontu odcinka 
drogi gminnej nr 390030T w Szydłowie ul. Urocza - o 27.171,00 zł. 

- dział 700 - Gospodarka mieszkaniowa - wprowadzono środki na rozgraniczenia 
w kwocie 3.557,82 zł i na remont świetlicy w Korytnicy 3.400,00 zł, 

- dział 720 - Informatyka - zmniejszono o kwotę 1.704,40 zł wydatki na wkład własny 



na Rozwój infrastruktury edukacyjnej i szkoleniowej na wyposażenie pracowni 
komputerowych w Szkole Podstawowej w Solcu, 

- dział 750 - Administracja publiczna - zwiększono wydatki o kwotę 754,00 zł na 
realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej, 

- dział 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - wydatki 
inwestycyjne - zabezpieczono kwotę 23.163,00 zł na dotację dla jednostki OSP 
Szydłów (5.000,00 zł i dla OSP Wola Żyzna 18.163,00 zł) na dofinansowanie 
zakupu wyposażenia w celu zapewnienia gotowości bojowej jednostek OSP 
włączonych do KSRG. 

- dział 801 - Oświata i wychowanie - zwiększono wydatki na szkołę podstawową 
w kwocie 293.351,00 zł - na wynagrodzenia w kwocie 206.200,00 zł za energię 
25.000,00 zł, na zakup pomocy dydaktycznych 43.460,00 zł oraz pochodne od 
wynagrodzeń w kwocie 18.691,00 zł, 
- zwiększono wydatki o 31.500,00 zł z przeznaczeniem na dotację dla 

Stowarzyszenia „Kraina Uśmiechu" na prowadzenie punktów przedszkolnych 
w Solcu i Potoku. 

- dział 852 - Pomoc społeczna - zabezpieczono środki finansowe na realizację 
zadań bieżących w kwocie 689,80 zł oraz przeniesiono wydatki pomiędzy 
paragrafami, 

- dział 855 - Rodzina - zabezpieczono środki na zwrot świadczeń w kwocie 
18.000,00 zł, 

- dział 854 - zwiększono wydatki na stypendia dla uczniów o kwotę 31.597,00 zł, 
- dział 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - zwiększono wydatki na 
wyłapywanie bezdomnych zwierząt - 10.000,00 zł. 

Ogółem wydatki po zmianach wynoszą - 34.661.795,48 zł. 
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XII/ 74/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Kolejny projekt uchwały dotyczył zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Szydłów. 
Pan Paweł Kluszczyński - podinspektor ds. gospodarki przestrzennej i ochrony 
przyrody wyjaśnił, że zmiana studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Szydłów spowodowana jest potrzebą aktualizacji 
obowiązującego studium, które zostało uchwalone w 2001 r. 
W związku ze zmianą zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy oraz 
potrzebą dalszych zmian oraz w odpowiedzi na wnioski o zmiany przeznaczenia 
terenów, wprowadzono przedkładane zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Szydłów. 
Poinformował, że zostało zgłoszonych 76 wniosków z czego 4 zostały uwzględnione, 
16 wniosków częściowo uwzględnionych, natomiast pozostałe wnioski zostały 
odrzucone. 
Uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono 
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie 
-15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XII/ 75/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 



Następny projekt uchwały dotyczył zatwierdzenia Raportu z realizacji „Gminnego 
Programu Rewitalizacji Gminy Szydłów na lata 2016 - 2023". 
Pan Janusz Machnik - Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej 
wyjaśnił, że zgodnie z zapisem punktu 2.1. Rozdziału IV - Część wdrożeniowa -
Gminnego Programu Rewitalizacji, przyjętego Uchwałą Nr XXXVII/ 236/ 2017 Rady 
Gminy Szydłów z dnia 18 lipca 2017 r. realizacja tego programu podlega 
monitorowaniu i sprawozdawczości w okresie co 2 lata. 
Określa on, że wdrażanie Gminnego Programu Rewitalizacji odbywa się w oparciu 
0 monitoring zmierzający do oceny stopnia realizacji celów rewitalizacji, a także 
zaplanowanych projektów i/lub przedsięwzięć rewitalizacyjnych. 
Przedkładany raport z realizacji „Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Szydłów 
na lata 2016 - 2023" jest wypełnieniem ustaleń zawartych w Gminnym, Programie 
Rewitalizacji. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
1 w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XII/ 76/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielania 
i rozliczania dotacji udzielanym publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym 
formom wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Gminy Szydłów oraz 
trybu kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystywania tych dotacji oraz terminu 
i sposobu ich wykorzystania. 
Pani Alicja Kłonicka - Skarbnik Gminy wyjaśniła, że organem prowadzącym punkty 
przedszkolne w Solcu i Potoku jest Stowarzyszenie „Kraina Uśmiechu" będąca osobą 
prawną. Na rok szkolny 2019 liczba dzieci uczęszczających do punktów 
przedszkolnych zmniejszyła się o 10 osób, a zakres nauczania dodatkowych zajęć 
dydaktycznych pozostał na tym samym poziomie, kwota otrzymanej dotacji nie 
wystarcza na pokrycie kosztów utrzymania punktów przedszkolnych, w związku 
z czym Stowarzyszenie zwróciło się o zwiększenie kwoty dotacji na ucznia. 
Zwiększenie dotacji jest w pełni uzasadnione i spowoduje utrzymanie nauczania 
dzieci na wysoki m poziomie. 
Pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie było i w zarządzonym przez 
Przewodniczącą głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie - 15 
głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XII/ 77/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Przedostatni projekt uchwały obecnej sesji dotyczył zmian w Uchwale Nr XV/ 76/ 
2015 Rady Gminy Szydłów z dnia 30 września 2015 r. w sprawie zaliczenia 
niektórych dróg na terenie Gminy Szydłów do kategorii dróg gminnych. 
Pani Izabela Jaros - Palmąka - podinspektor ds. gospodarki nieruchomościami 
wyjaśniła, że w związku z podjętą przez Radę Miejską w Szydłowie w dniu 28 maja 
2019 r. uchwałą o pozbawieniu części drogi gminnej nr 390061T - pn „Szydłów -
Rynek" - kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie z użytkowania jako drogi 
publicznej projektowanej do wydzielenia działki nr 223/a, zgodnie z załącznikiem 
graficznym, należy dokonać aktualizacji wykazu dróg gminnych, poprzez złożenie 
odpowiedniego wniosku do Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Świętokrzyskiego. 



W przypadku dokonywania aktualizacji wykazu dróg gminnych, we wniosku 
należy podać uchwały o pozbawieniu odcinka drogi kategorii drogi gminnej oraz 
uchwały zmieniające przebieg drogi. 

W związku z powyższym należy dokonać zmian w Uchwale nr XV/ 76/ 2015 
Rady Gminy Szydłów z dnia 30 września 2015 r. w sprawie zaliczenia niektórych 
dróg na terenie Gminy Szydłów do kategorii dróg gminnych, w celu zaktualizowania 
przebiegu oraz nazwy drogi gminnej nr 390061T w Szydłowie, poprzez dokonanie 
następujących zmian: 
- zmianę nazwy drogi gminnej na „Szydłów - ul. Rynek", 
- zmianę przebiegu drogi gminnej na "droga wokół płyty Rynku w Szydłowie", 
- skreślenie numeru ewidencyjnego działki nr 223/1 oraz 
- dodanie załącznika graficznego nr 4. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XII/ 78 /2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Ostatni projekt Uchwały XII sesji RM, który przedstawiła Przewodnicząca RM 
dotyczył wskazania wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacji publicznej 
przy drodze powiatowej nr 0038T w miejscowości Wolica oraz przy drodze 
wojewódzkiej nr 756 w miejscowości Wola Żyzna. 
Pani Anna Suchorowska - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa wyjaśniła, że mieszkanki sołectw Wolica i Wola Żyzna 
w imieniu rodziców dzieci w wieku szkolnym, złożyły wniosek do Burmistrza Miasta 
i Gminy Szydłów o utworzenie oznakowanych miejsc do zatrzymywania się autobusu 
szkolnego. Wskazane miejsca lokalizacji nowych przystanków autobusowych 
zdaniem mieszkańców w/w miejscowości mają przyczynić się do podniesienia 
bezpieczeństwa dzieci dowożonych do szkół. 
Uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono 
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie -
15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr XII/ 79/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Ad. 7. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje udzielił pan Andrzej Tuz - Burmistrz Miasta 
i Gminy: 
- w Korytnicy - znaki zostaną ustawione, ale w przyszłym roku będziemy 

realizować projekt organizacji ruchu drogowego na terenie całej gminy, 
- lustro na drodze w Kotuszowie - wniosek zostanie zapisany i będziemy się starać. 
- lustro w Potoku - ma zostać zamontowane do końca br., 
- ograniczenie prędkości na ulicy Kieleckiej - na interpelacje nie odpisano ponieważ 
wnioski z interpelacji zostały przekazane do Świętokrzyskiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Kielcach. W czwartek, 26 września br. Komisja ŚZDW 
przeprowadziła w tej sprawie inspekcję i oczekujemy na odpowiedź z Św. Zarządu 
Dróg Wojewódzkich, 

- na wymianę oświetlenia termin zakończenia prac jest do 20 października br. 
Aktualnie nowego oświetlenia nie wykonuje się, gdyż ten projekt dotyczył tylko 
wymiany istniejącego oświetlenia, 



Radny Ł. Gondek zapytał o pierwszą jego interpelacje składaną w sprawie 
oświetlenia ulicznego i dostał wtedy odpowiedź, że miała się zebrać komisja 
z pracowników UMiG oraz radnych, która miała dokonać objazdu całej gminy 
i zadecydować, gdzie oświetlenie będzie wykonywane w pierwszej kolejności. 
Burmistrz poinformował, że dokonany został objazd całej gminy, wniosków jest 
bardzo dużo i będzie chciał sukcesywnie realizować te wnioski, ale są sytuacje 
gdzie nie ma zasilania lub nie ma 5 przewodu, co powoduje, że w takim przypadku 
koszty instalowania nowej lampy znacznie wzrastają. 
Pani Przewodnicząca RM zaznaczyła, że objazdu Gminy dokonali Burmistrz 
i wszyscy radni. 
Radny Leszek Wójcik zapytał o znak - tablicę z nazwą miejscowości „Grabki Duże" 
od strony Brzezin, gdyż ktoś uderzył w tablicę i jest ona zniszczona. 
Burmistrz odpowiedział, że tablice są już zamówione. 
Radny Ł. Gondek zabrał głos celem wyjaśnienia, że nie chodzi mu o kwestię 
objazdu, tylko informację po tym objeździe, czy będzie realizowane oświetlenie i czy 
nie powinien po objeździe dostać odpowiedzi, a nie dostał i rozumie, że nie będzie 
realizowane nowe oświetlenie. 
Burmistrz odpowiedział, że radny źle rozumie, bo będzie realizowane tylko nie 
natychmiast, radny Ł. Gondek jest już radnym II kadencję i powinien wiedzieć, że 
zadania takie należy najpierw uwzględnić w projekcie budżetu Gminy - zaplanować 
środki na ten cel i wówczas w miarę możliwości realizować. 
Radny Ł. Gondek zwrócił się do Burmistrza, że nie jest ważne którą jest kadencję, 
tylko chodzi o odpowiedź na interpelację czy będzie realizowane, czy ze względu na 
brak środków finansowych nie będzie realizowane. 

Ad. 8. 

W wolnych wnioskach i informacjach głos zabrali: 
- radny Marek Skuza - poinformował, że między Mokrem a Gackami granicą jest 

polna droga, która przebiega niezgodnie z planami - należy więc ustalić prawidłowy 
jej przebieg. Dodatkowo jest tam stromy zjazd, który należy zniwelować i wyrównać. 
Dodał także, iż na drogę „połaniecką" należy nawieść innego tłucznia niż jest 
nawieziony - potrzeba takiego materiału, który by dobrze się zaklinował i stanowił 
będzie wtedy dobrą nawierzchnię, 

- radny Leszek Wójcik - zgłosił, że na przystanku w Grabkach Dużych, obok stacji 
paliw, brak jest szyby z pleksi i należy to uzupełnić. 
Burmistrz odpowiedział, że pani Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa zapisała tę uwagę i dokona sprawdzenia. 
Radna Agnieszka Juszczak - zapytała czy będzie zamontowany zjazd dla 
niepełnosprawnych i wózków dziecięcych na plac zabaw w Kotuszowie. Burmistrz 
odpowiedział, że jest możliwość zamontowania pochylni, ale będzie ona za bardzo 
wychodzić na jezdnię, zostanie więc rozważone inne rozwiązanie tego problemu. 
Burmistrz poinformował, że w budynku byłego gimnazjum w Szydłowie udało się 
otworzyć nowy punkt przedszkolny dla 3-4 letnich dzieci, z którego mogą korzystać 
dzieci z poza miasta. W przedszkolu rodzice nie ponoszą żadnych kosztów. Zaplecze 
zrobione zostało siłami Gminy. 
Usunięcie awarii, tj. wymiana odcinak ok. 70 mb. wodociągu na ul. Staszowskiej też 
zostało wykonane przez pracowników UMiG, nawierzchnia asfaltowa nie będzie teraz 
układana, gdyż teren będzie jeszcze osiadał. 
Dalej poinformował radnych, że droga na ulicy Uroczej jest już wykonana, ale jeszcze 
nie odebrana, w Grabkach Dużych również nawierzchnia na drodze jest położona ale 
jeszcze nie ukończone są roboty na poboczach. Wykonywana jest również droga 



w Brzezinach - wszystkie te inwestycje maja być zakończone do końca października 
br. 
Pani E. Górska - sołtys Gacek - zgłosiła, że miał być udrożniony przepust, ale nie 
zostało to jeszcze zrobione. 
Burmistrz podziękował za tę informację i powiedział, że droga nie jest jeszcze 
odebrana i zostanie dopilnowane, aby przepust został udrożniony. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że porządek obrad sesji został w pełni 
zrealizowany i dokonała zamknięcia obrad XII sesji Rady Miejskiej w Szydłowie. 

Protokołowała 

Ad. 9. 


